
Protokół Nr XXXI/18
z sesji Rady Powiatu Siemiatyckiego, która odbyła się w dniu 31 stycznia  2018r.
w Starostwie Powiatowym w Siemiatyczach i trwała od godz. 1400 do godz. 1430.

W sesji uczestniczyło 15 radnych według załączonej listy obecności.  Nieobecni byli radni:
Mikołaj Żabiński i Paweł Kowalczyk.

W  sesji  uczestniczyli  kierownicy  jednostek  organizacyjnych  powiatu,  kierownicy
powiatowych  służb  inspekcji  i  straży  według  załączonej  listy  obecności  oraz
przedstawiciele mediów.
W sesji uczestniczyli również:

1.  Walentyna Kwiatkowska Skarbnik Powiatu
2. Jerzy Woźniak Sekretarz Powiatu

Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu Siemiatyckiego Krzysztof
Zygmunt Andruszkiewicz.

P – kt 1.

Przewodniczący Rady Krzysztof Andruszkiewicz   otwierając obrady XXXI sesji
V  kadencji  Rady  Powiatu  Siemiatyckiego  powitał  panią  i  panów   radnych,  Starostę,
Wicestarostę, członków Zarządu, Wiceprzewodniczącego Rady, kierowników  jednostek
organizacyjnych  powiatu,  kierowników  powiatowych  służb,  inspekcji  i  straży,
przedstawicieli  mediów oraz mieszkańców Powiatu Siemiatyckiego.

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący Rady stwierdził,  że w dzisiejszej
sesji  uczestniczy 15 radnych,  co  stanowi  quorum przy którym Rada może obradować
i podejmować prawomocne uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Andruszkiewicz  przypomniał,  że  porządek
obrad państwo radni otrzymali wraz z zaproszeniami na dzisiejszą sesję, czy w sprawie
porządku obrad, ktoś zechce zabrać głos?

P  ropozycje zmiany nie zostały zgłoszone.
Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  Rada  Powiatu  w  dniu  dzisiejszym  będzie

obradowała  zgodnie  z  porządkiem  obrad  przesłanym  państwu  radnym  wraz
z zaproszeniami na dzisiejszą sesję.

Porządek obrad XXXI sesji Rady Powiatu Siemiatyckiego:
1. Otwarcie obrad
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
3. Sprawozdanie  Starosty  z  wykonania  uchwał  Rady  Powiatu  oraz  pracy  Zarządu

Powiatu między sesjami
4. Interpelacje i zapytania radnych
5. Sprawozdania  z  prac  komisji  stałych  oraz  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Powiatu

Siemiatyckiego za 2017 rok
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmian w Uchwale Nr XXX/234/17 Rady Powiatu Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia

2017  roku  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu
Siemiatyckiego na lata 2018 – 2029 
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b) zmian w Uchwale Nr XXX/235/17 Rady Powiatu Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia
2017 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok

c) zmiany statutu SP ZOZ w Siemiatyczach 
d) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Finansowo Budżetowej  Rady Powiatu

Siemiatyckiego na 2018 rok
e) zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Porządku

Publicznego Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok
f) zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji  Oświaty  Kultury  Zdrowia  i  Spraw

Socjalnych Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok  
7.  Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych
8.  Sprawy różne, wolne wnioski i oświadczenia radnych
9.  Zamknięcie obrad 

P – kt 2.

Przewodniczący Rady Krzysztof Andruszkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś
z państwa  radnych ma   uwagi do protokołu z poprzedniej sesji?

Uwagi do protokołu z poprzedniej sesji  nie zostały zgłoszone.
Za przyjęciem protokołu z XXX sesji Rady Powiatu głosowało 15 radnych.
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji przyjęty został

przy 15 głosach „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.

P – kt 3.

Głos zabrał  Starosta Jan Zalewski, który przedstawił sprawozdanie z wykonania
uchwał Rady Powiatu oraz pracy Zarządu Powiatu między sesjami. Sprawozdanie stanowi
załącznik do protokołu. 

Pytania do sprawozdania nie zostały zgłoszone. 

P – kt 4.

Radny Franciszek Żero przypomniał, że na wczorajszym posiedzeniu połączonych
komisji  dowiedzieliśmy  się,  że  nikt  nie  przystąpił  do  przetargu  na  sprzedaż
zorganizowanego gospodarstwa rolnego w Czartajewie. Pomimo tego Zarząd postanowił
zwiększyć deficyt budżetu na kwotę ponad 9 mln zł. O ile procent Zarząd chce obniżyć
cenę wywoławczą drugiego przetargu? Czy w przypadku niezbycia nieruchomości Zarząd
podejmie negocjacje cenowe z potencjalnym nabywcą i co będzie jeśli nikt nie zechce tej
nieruchomości nabyć?

Na sesji Rady Powiatu w dniu 23 lutego 2017 roku pan Starosta powiedział: „W
związku  w  powyższym  uzasadnione  jest  podjęcie  uchwały  dotyczącej  zbycia
nieruchomości  przy  Zespole  Szkół  Rolniczych.  Środki  uzyskane  ze  sprzedaży
przeznaczone  będą  głównie  na  rozwój  szpitala,  co  przyniesie  korzyści  dla  Powiatu
Siemiatyckiego i ogółu mieszkańców naszego terenu.” Czy drogi w gminie Nurzec Stacja
są ważniejsze niż szpital?

Radny  Franciszek  Żero zwracając  się  do  dyrektora  SP  ZOZ  zapytał,  czy  są
trudności w lądowaniu wieczornym i nocnym? Czy wystąpiły jakieś awarie na lądowisku w
ostatnich tygodniach?

Wszyscy jesteśmy zadowoleni i dumni z przebudowanego oddziału dziecięcego w
naszym szpitalu. Czy pan dyrektor mógłby przedstawić koszty tego remontu ponieważ ani
w planach remontu szpitala ani  na stronie  SP ZOZ czy Starostwa nie znalazł informacji o
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kwocie przetargu ani wyłonieniu wykonawcy. 
Ponieważ  radni  nie  zgłaszali  chęci  zabrania  głosu  Przewodniczący  Rady

poinformował, że odpowiedzi udzielone zostaną w stosownym punkcie porządku obrad.

P – kt 5.

Przewodniczący Rady Krzysztof Andruszkiewicz stwierdził, że ponieważ w dniu
wczorajszym miało miejsce wspólne posiedzenie komisji, w jego odczuciu  państwo radni
mieli okazję,  aby zapoznać się z treściami  sprawozdań z prac komisji za 2017 rok. Czy
według państwa radnych istnieje konieczność, aby te sprawozdania  zostały odczytane
przez  poszczególnych  przewodniczących  komisji?  Czy  państwo  radni  widzą  taką
potrzebę? 

Radni nie wyrazili potrzeby odczytania  sprawozdań z prac komisji stałych i Komisji
Rewizyjnej Rady Powiatu za 2017 rok.

Przewodniczący Rady poinformował o przyjęciu sprawozdań przez aklamację. 

P – kt 6.

Pierwszy projekt uchwały dotyczył zmian w Uchwale Nr XXX/234/17 Rady Powiatu
Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Powiatu Siemiatyckiego na lata 2018 – 2029 .

Przewodniczący  Rady  przypomniał,  że  projekt  został  omówiony  na  wspólnym
posiedzeniu komisji, czy istnieje potrzeba przedstawienia dodatkowych wyjaśnień? 

Pytania do projektu nie zostały zgłoszone.
Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XXX/234/17 Rady Powiatu

Siemiatyckiego z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej  Powiatu  Siemiatyckiego  na  lata  2018  –  2029  głosowało  14  radnych,  1
wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 14 głosach „za”, 0
głosów „przeciw”, 1 głosie „wstrzymującym się”.

Uchwała Nr XXXI/240/18 – w załączeniu do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył  zmian w Uchwale Nr XXX/235/17 Rady Powiatu
Siemiatyckiego  z  dnia  22  grudnia  2017  roku  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Powiatu
Siemiatyckiego na 2018 rok.

Przewodniczący  Krzysztof  Andruszkiewicz przypomniał,  że  projekt  został
omówiony  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji,  czy  istnieje  potrzeba  przedstawienia
dodatkowych wyjaśnień?

Pytania do projektu nie zostały zgłoszone.
Za podjęciem uchwały w sprawie zmian w Uchwale Nr XXX/235/17 Rady Powiatu

Siemiatyckiego  z  dnia  22  grudnia  2017  roku  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Powiatu
Siemiatyckiego na 2018 rok głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 14 głosach „za”, 0
głosów „przeciw”, 1 głosie „wstrzymującym się”.

Uchwała Nr XXXI/241/18 – w załączeniu do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany statutu SP ZOZ w Siemiatyczach.
Przewodniczący Rady Krzysztof Andruszkiewicz przypomniał, że projekt został

omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, czy ktoś z państwa radnych ma dodatkowe
pytania?
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Pytania do projektu uchwały nie został zgłoszone.
Za  podjęciem  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  SP  ZOZ  w  Siemiatyczach

głosowało 15 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 głosach „za”,

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.
Uchwała Nr XXXI/242/18 – w załączeniu do protokołu. 

Kolejny  projekt  uchwały  dotyczył  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji
Finansowo Budżetowej  Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok.

Przewodniczący Rady Krzysztof Andruszkiewicz poinformował, że projekt został
omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, czy ktoś z państwa radnych ma pytania w tej
sprawie?

Pytania nie zostały zgłoszone.
Za  podjęciem  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji

Finansowo Budżetowej  Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok głosowało 15 radnych.
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 glosach „za”,

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.
Uchwała Nr XXXI/243/18 – w załączeniu do protokołu.

Kolejny  projekt  uchwały  dotyczył  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji
Rozwoju Gospodarczego i Porządku Publicznego Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018
rok.

Przewodniczący Rady poinformował,  że  projekt  został  omówiony na wspólnym
posiedzeniu komisji, czy ktoś z państwa radnych ma dodatkowe pytania?

Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały.
Za  podjęciem  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji

Rozwoju Gospodarczego i Porządku Publicznego Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018
rok głosowało 15 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 głosach „za”, 0
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.

Uchwała Nr XXXI/244/18 – w załączeniu do protokołu.

Następny projekt  uchwały  dotyczył  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji
Oświaty Kultury Zdrowia i Spraw Socjalnych Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok .

Przewodniczący  Krzysztof  Andruszkiewicz przypomniał,  że  projekt  został
omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji, czy istnieje potrzeba złożenia dodatkowych
wyjaśnień?

Pytania do projektu nie zostały zgłoszone.
Za  podjęciem  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  planu  pracy  Komisji

Oświaty Kultury Zdrowia i Spraw Socjalnych Rady Powiatu Siemiatyckiego na 2018 rok
głosowało 15 radnych.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała podjęta została przy 15 głosach „za”, 0
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr XXXI/245/18 – w załączeniu do protokołu. 

P – kt 7.

Głos  zabrał  Starosta  Jan  Zalewski, który  odpowiadając  na  zapytanie  radnego
Franciszka  Żero  poinformował,  że  deficyt  się  nie  zwiększa  z  tytułu  wprowadzenia
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współfinansowania niewielkiego odcinka drogi na terenie Gminy Nurzec natomiast została
tylko wpisana dodatkowa kwota po stronie dochodów na poczet sprzedaży mienia czy to z
gospodarstwa czy działek w tzw. podsuwalskiej strefie ekonomicznej. W zasadzie odbyły
się dwa przetargi z tym, że ten drugi nie traktuje się jako drugi ponieważ w związku z
pewnymi  roszczeniami  przedwojennych   właścicieli,  rodziny  Wołków  musieliśmy  im
odprojektować niewielką działkę, ponad 1,5 ha więc ten drugi przetarg jest potraktowany
jako  pierwszy.  Oczywiście,  zainteresowanie  zakupieniem  gospodarstwa  w  formie
zorganizowanej  jest,  aczkolwiek na pewno łatwiej  byłoby to  gospodarstwo sprzedać w
postaci działek ale tak jak zakładaliśmy, że będziemy dążyć do tego, aby sprzedać je w
całości  jako  funkcjonujące  więc  to  na  pewno jest  utrudnienie  bo  są  i  ludzie,  których
ewentualny nabywca musi przejąć chociaż stan zatrudnienia już się zmienił. Na pewno
potencjalni oferenci  oczekują, co będzie się działo na drugim przetargu a więc na pewno
że  my  jako  właściciele,  jako  sprzedający  w  pewnym  procencie  obniżymy  cenę
wywoławczą i taką uchwałę w najbliższym czasie Zarząd podejmie. Na przełomie kwietnia
i maja dojdzie do drugiego przetargu i jeżeli wówczas nie doszłoby do sprzedaży więc
wtedy  można  już  zastosować  tzw.  formę  która  nazywa  się  rokowania  i  ustalenie
ostatecznej  kwoty  sprzedaży  w  krótszym,  uproszczonym  trybie.  Oczywiście,  sprzedaż
gospodarstwa,  pozyskane  środki,  tak  jak  mówiliśmy  i  tak  się  stanie  że  głównie
przeznaczymy na dofinansowanie, modernizację szpitala. Jaka to będzie kwota jeszcze do
końca nie wiadomo bo też jeszcze wniosek cały czas jest rozpatrywany z programu Polska
–  Ukraina  –  Białoruś  więc  zobaczymy czy  będzie  pozytywnie  i  jaka  będzie  to  kwota.
Oczywiście,  jeśli  coś  zostanie  z  tej  pozyskanej  kwoty  to  na  pewno  te  pieniądze  się
przydadzą na współfinansowanie różnych inwestycji. 

Jeżeli  chodzi  o  zapytanie  dotyczące  funkcjonowania  szpitala  o  udzielenie
odpowiedzi Starosta poprosił dyrektora SP ZOZ.

Głos  zabrał  Andrzej  Szewczuk  dyrektor  SP  ZOZ  w  Siemiatyczach,  który
odpowiadając  na  pierwsze  pytanie  radnego  Franciszka  Żero  poinformował  że  nic  nie
dzieje się z lądowiskiem, funkcjonuje prawidłowo. Pytanie rodzi się wówczas, kiedy coś się
dzieje. 

Radny  Franciszek  Żero stwierdził,  że  zapytał  tylko  czy  są  jakieś  trudności  z
wieczornym i nocnym lądowaniem.

Dyrektor  Andrzej  Szewczuk poinformował,  że  kwestia  nocnych  lądowań  nie
zależy od nas a od obsady pilotów na lądowiskach, z których te śmigłowce przylatują. Jest
to kwestia, która była nie od dziś  Na to wpływu nie mamy. 

Dyrektor Andrzej Szewczuk stwierdził, że jeśli chodzi o remont oddziału dziecięcego
może  go  nazwać  sukcesem bo  z  niczego  udało  się  wyremontować  oddział  szpitalny.
Dyrektor Andrzej Szewczuk poinformował, że bardziej szczegółowe dane przedstawi panu
radnemu  na  piśmie  aby  miał  pełny  obraz,  jak  wyglądał  remont,  z  jakich  środków
zrealizowana została ta inwestycja i na jakich zasadach się to odbyło.

Starosta Jan Zalewski stwierdził że w  uzupełnieniu dlaczego ten niewielki odcinek
ponad 1 km na terenie Gminy Nurzec? Jak państwo wiecie, ta droga o dłuższym odcinku
była zgłaszana do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych i Powiatowych,
w  związku  z  tym  że  było  oczekiwanie,  że  ta  droga  będzie  kontynuowana  a  program
stworzony  przez  Zarząd  Województwa  został  dopiero  teraz  został  ogłoszony,  po
uchwaleniu  budżetu  na  2018  rok  więc  postanowiliśmy  skorzystać  z  tego  programu  i
przynajmniej w części zrekompensować ten fakt, że nie przeszła ona do poprzedniego
programu i 1/4 całego odcinka, który znajduje się w najgorszym stanie zostanie wykonany.

Radny  Franciszek  Żero podziękował  za  obszerne  omówienie  tematu.  Radny
poinformował,  że  bardziej  chodzi  mu  o  to,  że  nie  ma  znaczenia  czy  te  pieniądze
weźmiemy z pożyczki  czy ze sprzedaży nieruchomości  ,  mamy remontować drogi,  na
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które nie mamy pieniędzy, musimy się albo zapożyczyć kredytem długoterminowym albo
przeznaczyć pieniądze ze sprzedaży nieruchomości, radny zaznaczył że tylko o to pytał.

Starosta  Jan  Zalewski podkreślił,  że  skoro  jest  program  i  jest  możliwość
pozyskania  środków zewnętrznych  czy to  rządowych  czy unijnych  czy tak  jak  teraz  z
budżetu województwa więc trudno nie wykorzystać tej sytuacji zwłaszcza że gmina też jest
zainteresowana współfinansowaniem.

P – kt 8.

Przewodniczący Rady Krzysztof  Andruszkiewicz poinformował,  że  w dniu  11
grudnia  2017r. nasz kolega pan radny Mikołaj Żabiński został  stałym członkiem Rady
Seniorów przy Marszałku  Województwa  Podlaskiego,  reprezentuje  nasz  powiat  w  tym
organie. 

Przewodniczący  Rady poinformował  również  że  w  czasie  ostatniej  sesji
przekazano na jego ręce wykaz pisemny wnioskodawców o remont  ul. Słowiczyńskiej,
Przewodniczący Rady poinformował, że wykaz ten został przekazany do Zarządu, który
zajmował  się  tym  projektem nazwanym  przez  pana  radnego  projektem obywatelskim.
Przewodniczący Krzysztof Andruszkiewicz poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał
stanowisko  Zarządu,  jak  również  pan  Mikołaj  Żabiński  jako  wnioskodawca  tej  formuły
rozpatrzenia.  Konkluzja  jest  taka  iż   Zarząd  widzi  potrzebę  remontu  zarówno  ulicy
Kościuszki jak i ul. Słowiczyńskiej, są oczywiście problemy finansowe natomiast  Zarząd
zwróci  się  z  wnioskiem do pana burmistrza  o współfinansowanie  projektu  jak  również
podejmie działania w zakresie stworzenia dokumentacji odnośnie planowanego remontu
ul. Słowiczyńskiej.

Kolejna  kwestia  dotyczy  wniosku  członków wspólnoty  scaleniowej  miejscowości
Koski. Pismo zostało skierowane na ręce Przewodniczącego Rady jak również na ręce
Starosty. Wnioskodawcy wnioskują o pewne zmiany w zakresie programu scaleniowego.

Rada  Powiatu  Sejneńskiego  podjęła  stanowisko  dotyczące  projektu  ustawy  w
sprawie zmiany ustawy o ochronie praw zwierząt, chodzi o ubój rytualny. Generalnie Rada
Powiatu jest przeciwna wprowadzaniu tej ustawy.

Przewodniczący Rady Krzysztof Andruszkiewicz poinformował, że w pkt 8 na
Listę Mówców mamy wpisaną panią Agnieszkę Bolewską Iwaniuk, którą serdecznie wita i
zaprasza do zabrania głosu. 

Głos zabrała  Agnieszka Bolewska Iwaniuk korespondent Katolickiego Radia
Podlasie,  która  poinformowała,  że  w  imieniu  Katolickiego  Radia   Podlasie  i  portalu
Podlasie24 ma przyjemność wręczyć na ręce pana Starosty dyplom uznania ponieważ
inwestycja  Starostwa – boisko w Czartajewie weszła do ścisłego finału  plebiscytu Top
Regionu, było to głosowanie tylko i wyłącznie czytelników portalu, nikt  z zewnątrz nie miał
na to wpływu więc widać, że jest to ceniona inwestycja. Pani Agnieszka Bolewska Iwaniuk
poinformowała, że ma dwa dyplomy, drugi   jest  dla pana dyrektora ponieważ jest dziś
nieobecny w związku z tym pozwoli sobie przekazać oba na ręce pana Starosty.

Pani Agnieszka Bolewska Iwaniuk wręczyła Staroście dyplom Finalisty Plebiscytu
Regionalnego  Portalu  Informacyjnego  podlasie24.pl  i  Katolickiego  Radia  Podlasie  w
kategorii Inwestycja Roku 2017 w Regionie.

Przewodniczący  Krzysztof  Andruszkiewicz podziękował  pani  Agnieszce
Bolewskiej Iwaniuk za miły akcent. 
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P – kt 9.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad  Przewodniczący Rady  Krzysztof
Andruszkiewicz podziękował  zebranym  za  przybycie  i  zamknął  obrady  XXXI  sesji
V kadencji Rady Powiatu Siemiatyckiego.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.

      PRZEWODNICZĄCY  RADY

    mgr inż. Krzysztof Zygmunt  Andruszkiewicz 

Protokołowała:  Elżbieta Malinowska 
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